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P r o t o k ó ł  Nr  XXXIII/2013  
 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 31 maja 2013r. w sali Urzędu Gminy  
w Kotlinie w godz. od 9oo do 1130 

 
 
I. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
                Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czesław Moch witając: 
radnych, Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała Urbaniaka, 
Skarbnika Gminy Irenę Antczak,  radnego Rady Powiatu Walentego Kwaśniewskiego, 
sołtysów oraz redaktor Gazety Jarocińskiej. 
Przewodniczący Rady stwierdził kworum, bowiem na ustawowy skład Rady 15 radnych w sesji 
uczestniczyło 15. 
Listy obecności radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu. 
 
II. Przedstawienie porządku  obrad. 
                  Nie zgłoszono wniosków o zmianę  porządku obrad. 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu  z  XXXII  sesji Rady Gminy. 
4.   Interpelacje i zapytania radnych. 
5.   Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XXXII  
      sesji Rady. 
6.   Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XXXII  sesji Rady  oraz  

z wykonania uchwał Rady. 
7.   Przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy  
      za 2012 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 
8.   Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Poznaniu o sprawozdaniu   
      z wykonania budżetu Gminy za 2012 rok. 
9.   Zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 

  10.  Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji  
         Rewizyjnej  Rady Gminy  w sprawie absolutorium. 
  11.  Przedstawienie opinii pozostałych komisji Rady  oceniających wykonanie budżetu  
         Gminy. 
  12.  Dyskusja nad sprawozdaniami. 
  13.  Poddanie pod głosowanie projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania  
         finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2012 rok. 
  14.  Poddanie pod głosowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
         Gminy z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2012 rok. 
  15.  Przyjęcie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu płatności oraz rozkładania 
         na raty należności pieniężnych do których nie stosuje się ustawy – Ordynacja podatkowa 

       za 2012 rok. 
  16.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
         Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2013 rok.         
  17.  Wolne głosy i wnioski. 
  18.  Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XXXII sesji Rady. 
  19.  Zamknięcie obrad. 

 
ad. 3 Przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Gminy. 
                     Protokół z XXXII sesji wyłożony został do wglądu na posiedzeniach obu komisji 
stałych Rady Gminy w dniach 28 i 29 maja oraz w dniu dzisiejszym. 
Protokół przyjęty został jednogłośnie 15 głosami za. 
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ad. 4 Interpelacje i zapytania radnych. 
                   Interpelacje i zapytania zgłosili: 
Radny Jerzy Szymczak pytał – czy jest informacja nt. budowy sieci oświetlenia ulicznego 
przy ul. Rymarkiewicza i ul. Teodorowskiej? 
Radny Bogdan Pacholak pytał – czy butelki plastikowe i szklane oddawane jako odpady 
segregowane należy myć i czy stłuczki także? 
Radny Pacholak wnioskował o  wycięcie krzaków na łuku drogi Racendów – Parzew,               
w którym to miejscu jest bardzo mała widoczność. 
Radny Szczepan Szymczak wnioskował o: 
- doprowadzenie do tego, aby woda z pól nie zalewała piwnic w blokach nr 101 i 106 
  w Magnuszewicach przy skrzyżowaniu dróg Magnuszewice – Zakrzew, 
- wykoszenie poboczy drogi powiatowej w Magnuszewicach, 
- wywiezienie skoszonej trawy na boisku sportowym w Magnuszewicach, a nie jej składowanie  
  przy blokach, 
- przypatrzenie się dlaczego 20 dzieci ze Szkoły Podstawowej w Magnuszewicach przeszło do 
  Szkoły w Kotlinie, rozmawianie na ten temat z rodzicami, patrząc na pracę nauczycieli. 
  Radny mówił, że okaże się, iż to sami rodzice  zamkną szkołę, a nie Rada czy Wójt. 
 
ad. 5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od 
XXXII sesji Rady. 
                Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym podpisał  podjęte 
uchwały. 
Przekazał  Wójtowi interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na sesji. 
Następnie poinformował, że: 
- w dniu 25 kwietnia  obecny był na uroczystości  z okazji  Dnia Seniora zorganizowanej 
  przez Koło Emerytów i  Rencistów  w Kotlinie, 
- w dniu 27 kwietnia uczestniczył w uroczystościach 100 lecia harcerstwa Ziemi Jarocińskiej,  
  podczas  których wręczono sztandar dla Hufca ZHP Jarocin, który to sztandar 
  współfinansowała  również Gmina Kotlin, 
- w dniu 29 kwietnia obecny był na wieczornicy zorganizowanej  przez Gimnazjum w Woli  
  Książęcej z okazji 150 rocznicy Powstania Styczniowego, 
- 10 maja zasiadał w jurii na Powiatowym Konkursie Piosenki Szkolnej w Szkole Podstawowej 
  w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie. 
Poza tym spotkał się z mieszkańcem Kotlina w sprawie opłaty za odpady komunalne, który 
bardzo krytycznie wypowiedział się  na temat  stawek opłaty w  wysokości 14 i 28 zł  oraz  
uczestniczył w przygotowaniu materiałów  sesyjnych. 
                Następnie Przewodniczący Rady przypomniał, że na ostatniej i XXXI sesji Rady  
pytał Skarbnika i Wójta o kontrolę prowadzoną w Urzędzie Gminy przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową i otrzymał wówczas odpowiedź, że kontrola została zakończona. 
Przewodniczący Rady mówił, że nie jest to tak, że Rada może być w ten sposób traktowana.  
Przewodniczący mówił, że z Internetu dowiedział  że pismo z dnia 30  kwietnia br. skierowane 
zostało z RIO w Poznaniu do Wójta i do wiadomości Rady Gminy i do tej pory pisma tego nie 
otrzymał. 
W piśmie tym informował Przewodniczący zaleceń jest dużo na 16 stron.  
Przewodniczący dalej mówił, że zalecenia zawsze były ale uważał, że nie tak powinna 
wyglądać współpraca.  
Przewodniczący przekazał, że jedno zalecenie jest bardzo poważne, bowiem Skarbnik nie 
wykazała 200 tys. zł dochodów podatkowych. Przewodniczący prosił zwracają się do Wójta, 
aby do tematu wrócić na następnej  sesji, bowiem dzisiejsza sesja jest sesją absolutoryjną. 
Przewodniczący uważał, że Rada z pismem RIO zostanie zapoznana, tym bardziej, że jest ono 
do wiadomości Rady.  Przewodniczący przypuszczał, że być może inne pisma też nie są 
przekazywane do Rady. 
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ad. 6 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym oraz                 
z wykonania uchwał Rady. 
               Wójt odczytał informację o realizacji uchwał  Rady podjętych na poprzedniej sesji 
oraz o wydanych zarządzeniach w okresie międzysesyjnym. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
                Następnie poinformował o zrealizowanych zadaniach w okresie międzysesyjnym,         
w tym o:  
- wyborze ZGO-NOVA Spółka  z o.o  z Jarocina  i Zakładu Gospodarki Odpadami  Sp. z o.o.  
   z Witaszyczek  do odbioru  i zagospodarowania odpadów komunalnych z terenu gminy 
   Kotlin z nieruchomości zamieszkałych za cenę 585.757,66 zł  brutto na okres od 1 lipca 
   2013r. do dnia 30 czerwca 2014r.  
- zgłoszeniu sołectw Magnuszewice i Wysogotówek  do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi  
  2013 – 2020”, 
- wystosowaniu zapytania ofertowego na realizację zamówienia, którego przedmiotem jest 
  wykonanie remontu sanitariatów w Sali wiejskiej w Sławoszewie, 
- wystąpieniu z wnioskiem do Ministra Finansów  o wydanie interpretacji  w sprawie obniżenia 
  podatku VAT naliczanego przy budowie kanalizacji sanitarnej, 
- radzie budowy  jaką odbył w dniu 23 maja   dotyczącą budowy kanalizacji sanitarnej w Woli 
  Książęcej w której udział wzięli przedstawiciele wykonawcy i inspektor nadzoru. 
  Wykonawca oświadczył, że termin zakończenia prac przewidziany na 15 października 2013r. 
  nie jest zagrożony. 
- sporządzeniu i zgłoszeniu do Wydziału Budownictwa w Jarocinie budowy obiektów nie 
  wymagających pozwolenia na budowę na realizację: przebudowy  drogi gminnej we wsi 
  Wilcza, remont drogi gminnej Orpiszewek – Lutynia, przebudowę drogi w Kotlinie do 
   kotłowni Spółdzielni Mieszkaniowej, przebudowę ul. Cichej, remont drogi gminnej 
   w Racendowie. 
Ponadto w dniu: 
- 25 kwietnia uczestniczył w uroczystości Dnia Seniora zorganizowanej przez Koło Emerytów 
   i Rencistów w Kotlinie, 
- 25 kwietnia uczestniczył w spotkaniu w Sławoszewie zorganizowanym przez KGW 
  w Twardowie, a temat spotkania to” Wiosenny pokaz makaronu”, 
- 3 maja złożono wiązanki kwiatów i zapalono znicze pod pomnikami pamięci na terenie gminy 
  Kotlin z okazji Konstytucji 3 Maja, 
- 4 maja uczestniczył  w mszy świętej w kościele parafialnym w Twardowie z okazji Dnia 
  Strażaka i uroczystości poświęcenia samochodu strażackiego zakupionego dla OSP 
  w Wysogotówku, 
- 15 maja obecny był na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy, 
- 16 maja obecny był na konkursie Piosenki Patriotycznej w Kotlinie.  
            Radny Stefan Taczała zwracając się do Wójta mówił, że nie pochwalił się On tym, że 
był z Sekretarzem we Francji. 
            Radny Taczała następnie poinformował, że będąc w Woli Książęcej gdzie budowana 
jest kanalizacja sanitarna dowiedział się od pracowników pracujących przy budowie, że od 3 
miesięcy  nie otrzymują wynagrodzenia, bo jak tłumaczył im właściciel firmy  Gmina nie płaci. 
Radny pytał –czy jest to prawda? 
             Radny Jerzy Szymczak  przypominając, że unijny projekt  powstania  Lidera był          
w roku 2008 do którego Gmina przystąpiła  w 2011 r. w którym uczestniczą Wójt i nieliczni 
radni pytał -  jakie korzyści uzyskała Gmina z przynależności do Lidera? 
Wójt odpowiedział, że z 5 wniosków 4 zostały  zakwalifikowane, z czego 3 są już  
zaakceptowane pozytywnie tj. Kurcew, Racendów i Kotlin.  
Wilcza odrzucona została już na etapie oceny merytorycznej oceny przez Radę w Liderze. 
Na ukończeniu jest uzupełnienie wniosku Sławoszewa po czym nastąpi podpisanie umowy. 
Kwota dofinansowania jest do 25 tys. zł  do każdego zadania, czyli łącznie 100 tys. zł. 
Wójt wyjaśnił, że Gmina  mogła wcześniej starać się  o środki, ale jest to kwestia wyboru. 
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ad.7.  Przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 
Gminy za 2012 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 
               Przewodniczący Rady informując, że sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie       
z wykonania budżetu Gminy za 2012 rok  wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 
szczegółowo omówione zostały na posiedzeniach stałych komisji Rady  w dniach 28 i 29 maja 
2013r. prosił Skarbnika Gminy o przedstawienie  tych sprawozdań. 
Skarbnik Gminy poinformowała, że budżet Gminy na 2012 rok uchwalony został uchwałą Nr 
XVI/74/2011  z dnia 30 grudnia 2011r. 
            Uchwalony budżet po stronie dochodów  wynosił 20.910.985,00 zł. 
Po zmianach w ciągu roku plan dochodów wynosił 22.235.239,00 zł , w tym dochody bieżące – 
20.774.298,00 zł i dochody majątkowe – 1.460.941,00 zł. 
Wykonanie dochodów wyniosło 21.914.211,67 zł , w tym : bieżące - 20.464.581,13 zł                
i majątkowe – 1.449.630,54 zł. 
Dochody zrealizowano  w 98,56 % zadań rocznych. 
             Plan wydatków  wynosił 22.453.706,00 zł. 
Po zmianach w ciągu roku plan wydatków wynosił 21.872.863,00 zł, w tym wydatki                  
z udziałem środków pieniężnych pozyskanych z funduszu Unii Europejskiej w kwocie 
91.992,00 zł. 
Wykonanie  wydatków to 21.232.620,14 zł, w tym wydatki bieżące – 18.781.539,17 zł               
i majątkowe – 2.451.080,97 zł. 
Wydatki zrealizowano w 97,07 % zadań rocznych. 
           Następnie Skarbnik wymieniła zadania zrealizowane w ramach wydatków majątkowych, 
które zawarte są w załączniku  nr 8 – „ Realizacja zadań inwestycyjnych” do sprawozdania                 
z wykonania budżetu. 
Z budżetu przekazano dotację na zadania majątkowe : 
- w kwocie 72.000,00 zł  na zakup samochodu dla OSP Wilcza, 
- w kwocie  15.000,00 zł na zakup  zestawu hydraulicznego  dla OSP w Kotlinie. 
Udzielono również  dotacji: 
-  na wydatki bieżące  dla instytucji kultury 208.000,00 zł ,  
- dla Społecznego Komitetu Festiwalu Solistów i Zespołów Akordeonowych w Kotlinie 
  5.000,00 zł, 
- dla Urzędu Miasta i Gminy w Jarocinie 2.882,32 zł  z przeznaczeniem na utrzymanie dzieci   
   z terenu gminy Kotlin w oddziałach przedszkolnych. 
Dalej Skarbnik informowała, że ze sprawozdań  wynika, iż rok 2012 zamknął się nadwyżką         
w kwocie 681.591,53 zł, ponieważ dochody wykonano w kwocie  21.914.211,67 zł, a wydatki 
w kwocie 21.232.620,14 zł. 
Przychody  wykonane zostały w kwocie 1.488.841,03 zł, w tym: 
- kredyt bankowy  w kwocie 710.000,00 zł , 
- pożyczka  z WFOŚiGW w kwocie 154.000,00 zł, 
- rozdysponowano wolne środki z lat ubiegłych  w kwocie 624.841,03 zł. 
Rozchody wykonano w wysokości 1,851.217,00 zł, z tego: 
- spłacono pożyczkę do WFOŚiGW w kwocie 287.050,00 zł, 
- spłacono pożyczkę do Banku Gospodarstwa Krajowego w kwocie 1.204.567,- zł, 
- spłacono kredyt bankowy w kwocie 359.600,00 zł. 
Na koniec 2012 roku Gmina posiadała zobowiązania w łącznej  kwocie 965.684,63 zł, z tego: 
- z tytułu rozrachunków z odbiorcami i dostawcami - 220.684,57 zł, 
- w stosunku do pracowników -   620.763,49 zł, 
- w stosunku do ZUS – 124.236,57 zł. 
Należności z tytułu podatków i opłat  na koniec 2012 roku wynosiły 1.171.895,31 zł, w tym 
zaległości 961.366,24 zł. 
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Na dzień 31 grudnia 2012r. Gmina posiadała zadłużenie z tytułu pożyczek i kredytów               
w kwocie łącznej 3.814.450,98 zł, w tym: 
- z tytułu pożyczek zaciągniętych z WFOŚiGW w Poznaniu – 1.169.050,98 zł, 
- z tytułu kredytu bankowego – 2.645.400,00 zł. 
Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2012 rok wraz       
z informacją o stanie mienia komunalnego stanowią załączniki do protokołu. 
 
ad.8. Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Poznaniu o 
sprawozdaniu  z wykonania budżetu Gminy za 2012 rok. 
              Skarbnik Gminy odczytała uchwałę  Nr SO-0954/55/3/Ka/2013 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 30 kwietnia 2013r. w sprawie wyrażenia 
opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Kotlin za 2012 rok wraz z informacją o 
stanie mienia komunalnego Gminy Kotlin. 
Skład Orzekający RIO w Poznaniu wyraził o przedłożonym przez Wójta Gminy sprawozdaniu 
z wykonania budżetu za 2012 rok  wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Gminy  
opinię pozytywną z zastrzeżeniem.  
Zastrzeżenie to dotyczyło  załączenia do sprawozdania informacji o wykonanych przychodach     
i wydatkach  Biblioteki Publicznej, które to sprawozdanie  przedstawia się wyłącznie Radzie 
Gminy. 
Poza tym w sprawozdaniu nie przedstawiono zmian w  planie wydatków na realizację zadań 
finansowanych z udziałem środków pochodzących z budżetu UE, a Gmina  w roku 2012 
poniosła wydatki z tego tytułu. 
Skarbnik wyjaśniła, że przesyłając sprawozdanie z wykonania budżetu pomyłkowo dołączono 
sprawozdanie z wykonania planu finansowego instytucji kultury – Biblioteki Publicznej Gminy 
Kotlin, przyznając, że sprawozdanie to winno być przedłożone Radzie Gminy. 
Odpowiadając na drugi zarzut Skarbnik wyjaśniła, że  w sprawozdaniu z wykonania budżetu 
przez nieuwagę nie przedstawiono planu wydatków na realizację zadań finansowanych              
z udziałem środków pochodzących z budżetu UE.  Wykonanie tych zadań było omówione 
łącznie z wydatkami bieżącymi. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.9.   Zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 
              Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Jolanta Urbaniak odczytała uchwałę  Nr 
3/2013Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kotlin z dnia 15 maja 2013r. w sprawie absolutorium. 
Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy za 2012 rok 
wnioskując o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2012. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

  ad.10.  Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku 
Komisji Rewizyjnej  Rady Gminy  w sprawie absolutorium. 

                  Uchwałę Nr  SO-0955/26/3/Ka/1203 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 22 maja 2013r.  w sprawie wyrażenia opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kotlin o udzielenie absolutorium  Wójtowi Gminy Kotlin za 
2012 rok odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 

  Skład Orzekający RIO w Poznaniu  wyraził opinię, iż wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2012 rok jest uzasadniony. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
ad. 11.  Przedstawienie opinii pozostałych komisji Rady  oceniających wykonanie 
budżetu Gminy. 
              Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Zdzisław 
Wodniczak przedstawił pozytywną opinię Komisji co do wykonania budżetu Gminy za rok 
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2012, uzasadniając to prawidłowym wykonaniem budżetu Gminy, podkreślając, że  uwag do 
wykonania  budżetu jako tako nie było.       
             Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  Stefan Taczała poinformował o 
uwagach do wykonania budżetu zgłoszonych przez  Przewodniczącego Rady Czesława 
Mocha, który  podkreślił, że w roku 2012 wzrosły wydatki bieżące, natomiast wydatki 
inwestycyjne są mniejsze w porównaniu do lat ubiegłych. 
Przewodniczący Komisji  poinformował, że Komisja wykonanie budżetu Gminy za 2012 rok 
zaopiniowała pozytywnie i głosować będzie za udzieleniem absolutorium Wójtowi. 
 

  ad.12.  Dyskusja nad sprawozdaniami. 
               Wójt zabierając głos powiedział, że po zapoznaniu się ze sprawozdaniem 
finansowym i sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2012 rok oraz z opiniami 
Regionalnej Izby Obrachunkowej i Komisji Rewizyjnej Rady Gminy  widać w jakim 
kierunku Gmina będzie się rozwijać i jakie zadania inwestycyjne są realizowane. 
Wójt powiedział, że z Jego punktu widzenia nie ma obaw o stan finansowy Gminy patrząc na 
zadłużenie Gminy i realizowane zadania inwestycyjne. 
Wójt mówił, że zadania należące do Gminy realizowane są dobrze, nie jako tako, a dobrze. 
Przewodniczący Rady przypominając, że dosyć dużo powiedział na posiedzeniu Komisji  
Rady, wskazał na wzrost wydatków bieżących o 1.200.000,- zł  i zmniejszenie o 2 mln zł 
wydatków na inwestycje. 
Przewodniczący wyliczył, że w samej administracji nastąpił wzrost wydatków o 250 tys. zł, 
twierdząc, że   gdyby zmniejszyć wydatki w tym  dziale, to można by zrobić małą inwestycję 
np.  wybudować ulicę , wymieniając ul. Kołłątaja i za torami, o budowę których wnioski 
składają mieszkańcy. Przewodniczący Rady przyznał, że ma świadomość, że nic za nic. 
Dalej Przewodniczący Rady mówił, że skoro przeznacza się duże środki na utrzymanie 
bieżące poczynając od odśnieżania stąd  wzrost kosztów bieżących bardzo duży i stąd 
wskaźnik inwestycji taki jaki wyszedł i od wielu lat  jest on najniższy. 
Następnie Przewodniczący Rady wskazał na  potężny – jak określił wzrost wydatków  o 
ponad 600 tys. zł w oświacie, mówiąc, że wszystko tak funkcjonuje jak funkcjonuje. 
Wójt mówiąc o wydatkach inwestycyjnych i pozyskiwaniu środków z zewnątrz  powiedział, 
że środki te kończą się albo się skończyły.  
W latach 2011 i 2012  w gminie dofinansowana była budowa sieci kanalizacji sanitarnej. 
Nie udało się natomiast pozyskać środków z Ministerstwa Kultury na  rozbudowę Domu 
Strażaka z przeznaczeniem na dom kultury z biblioteką. Gmina dalej będzie podejmowała 
działania mające na celu pozyskanie środków na ten cel – mówił Wójt. 
Przewodniczący Rady powiedział, że pozyskiwanie środków jest jakie jest, z pełną 
świadomością , że coraz trudniej jest o środki zewnętrzne i przez to ocenia sytuację, tak jak 
ocenia. 
Radny Bogdan Pacholak wskazywał na potrzeby zgłaszane przez społeczeństwo, w tym o 
odśnieżanie  i posypywanie dróg w czasie gołoledzi i Jego zdaniem  należy to realizować. 
Zdaniem radnego Pacholaka  Gmina  realizuje budżet taki  jaki ma. 
Do Oświaty Gmina dokłada, ponieważ środki otrzymywane są niewystarczające. 
Radny Pacholak mówił o szkole, która patrząc na ilość dzieci powinna być zlikwidowana. 
W szkole tej nie ma takich warunków jak w innych szkołach i dzieci z tej szkoły  przechodzą 
do Szkoły Podstawowej w Kotlinie, z tym, że społeczeństwo nie jest za likwidacją szkoły. 
Wójt zabierając głos  powiedział, że należałoby znaleźć takie rozwiązanie, aby wydatki przy 
inwestycjach malały. 
Przewodniczący Rady wskazał następnie na wzrost wydatków na obsługę długu o ponad 60 
tys. zł. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że wzrost tych wydatków  związany jest ze spłatą odsetek od 
zaciągniętych kredytów. 
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  ad.13.Poddanie pod głosowanie projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 
2012 rok. 

                        Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady. 
Uchwała Nr XXXIII/178/2013 podjęta została jednogłośnie 15 głosami za. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

  ad.14.  Poddanie pod głosowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2012 rok. 

                         Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady. 
   Uchwała Nr XXXIII/179/2013 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu 

wykonania budżetu Gminy za 2012 rok podjęta została jednogłośnie 15 głosami za. 
   Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
   Ogłoszenie  15 minutowej przerwy w obradach. 
 
  ad.15.  Przyjęcie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu płatności oraz 

rozkładania na raty należności pieniężnych do których nie stosuje się ustawy – 
Ordynacja podatkowa za 2012 rok. 

                     Przewodniczący Rady poinformował, że informację  na posiedzeniach stałych 
Komisji Rady w dniach 28 i 29 maja szczegółowo przedstawił Wójt Gminy. 

  Pozytywną opinię zarówno do informacji jak i projektu uchwały w sprawie zmiany Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii  przedstawili przewodniczący: Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu                  
i Finansów i Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej. 

  Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada informację przyjęła. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 
  ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki  
  i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na  
  2013 rok.        
                      Uchwała Nr XXXII/180/2013 w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2013 rok 
podjęta została 15 głosami za. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
  ad.17.  Wolne głosy i wnioski. 
                Wnioski zgłosili: 

Radny Grzegorz Warmuz  wnioskował o zakup bramek na boisko w Wilczy. 
Radny Warmuz pytał – czy będzie zakupiona nowa patelnia do świetlicy wiejskiej w Wilczy, 
ponieważ stara przepaliła się? 
Wójt odpowiedział, że będzie zakupiona nowa. 
Przewodniczący Rady  Czesław Moch wnioskował o wycięcie kanałów  w muldach na ul. 
Mickiewicza, przynajmniej w pierwszej od ul. Poznańskiej. 
Radny Stefan Taczała  wnioskował o: 
- naprawę mostka wjazdowego na pole przy drodze Parzew – Sucha  w Parzewie za posesją nr  
  19, 
- naprawę drogi Jarocin – Słupia, proponując złożyć się  na remont drogi z Powiatem, 
- wycięcie krzaków w Racendowie przy drodze Racendów – Sławoszew. 
Radny Bogdan Pacholak wnioskował o naprawę drogi w Racendowie  w kierunku łąk za 
lasem i od strony kościoła, ponieważ osoby zajmujące się  myślistwem  jeżdżą po  łąkach 
rolników. 
Radny Pacholak uważał, że wprowadzając opłatę śmieciową wzrośnie liczba dłużników. 
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Przewodniczący Rady  potwierdził, że chyba tak będzie, bo jak wynika z informacji 
telewizyjnej 2 mln osób żyje poniżej minimum socjalnego. 
Radny Mirosław Twardowski wrócił do wniosku o odprowadzenie wód opadowych z posesji 
w Wyszkach przy drodze nr 11 na który jak informował  nie ma odpowiedzi od 2 lat. 
Wójt odpowiedział, że na jednej z ostatnich  sesji podał informację o możliwości przejęcia 
kolektora od GDDKiA  w Poznaniu   na własność  Gminy ,  jego utrzymanie przez Gminę          
i wprowadzenie do kolektora wód z posesji  prywatnych, na co musi być zgoda Rady                  
i odpowiedzi  nie otrzymał. 
GDDKiA chętnie  to przekaże, a Gmina wówczas  będzie miała obowiązek utrzymać                  
i zabezpieczyć wszystko to, co związane jest z funkcjonowaniem drogi. Wójt przyznał, że nie 
chciałby za pół roku mieć stawianego zarzutu, że są problemy z drogą, czy to, że odbieramy 
wody gruntowe z posesji prywatnych, a jest to urządzenie, które nie powinno  temu służyć.  
Radny Twardowski pytał – gdzie należy odprowadzić wodę, czy na posesję sąsiadowi? 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że  gdyby była forma  pytania, to byłaby odpowiedź 
Rady, a temat  znany jest Radzie  i nie wie czy któryś z radnych byłby  przeciwny. Jednak 
najpierw trzeba sprawdzić jakie są konsekwencje przejęcia. 
Radny Maciej Skowron  wnioskował o: 
- wyregulowanie oświetlenia ulicznego na ul. Teodorowskiej i Ks. Rymarkiewicza, ponieważ 
po ostatniej burzy  lampy zapalają się  o godz.  1700, 
- usunięcie gałęzi ze studzienek kanalizacji burzowej. 
Przewodniczący Rady  wnioskował o naprawę studzienki kanalizacji sanitarnej na ul. Kpt. 
Sobczaka do której spływa obecnie woda deszczowa. 
Sołtys Beata Skowrońska zapraszała wszystkich  na rajd rowerowy w dniu 8 czerwca  szlakiem 
pamięci Powstańców Ziemi Kotlińskiej 1918-1919. 
Wyjazd o godz. 900 ze Sławoszewa. 
Radny Radosław Wałkiewicz pytał – czy można dopłacać do budowy  oczyszczalni 
przydomowych ? 
Wójt odpowiedział, że  nie przewiduje tego budżet Gminy  2013 roku. Środki na ten cel 
zaplanować można na rok 2014 , tak jak i na utylizację azbestu. 
Radny Jerzy Szymczak zgłosił uwagę co do koszenia trawy przez „kosynierów” –   jak 
określił , informując, że przy posesjach zamieszkałych skoszona trawa jest zgrabiana, natomiast 
przy niezamieszkałych trawa hula. Radny  uważał, że jeżeli coś się robi, to należy to robić  
dobrze.  

  Wójt odpowiedział, że pozostałość po skoszeniu zależna jest od wysokości trawy i po  2-3  cm 
trawie nie pozostaje wiele. Tam gdzie nie nadążają kosić i trawa jest wysoka, skoszona trawa 
jest zgrabiana. 
Radny Jerzy Szymczak twierdził, że w innych latach wychodziło to elegancko, a w tym nie 
wyszło. 
               Następnie Wójt zwracając się do radnego Rady Powiatu Walentego Kwaśniewskiego  
zapytał: 
- czy znany jest termin podjęcia działań z domem socjalnym w Kotlinie? 
- czy Powiat  posiada w budżecie środki na realizację zadań na drogach w gminie Kotlin? 
Radny Walenty  Kwaśniewski odpowiedział, że jeżeli chodzi o gospodarkę powiatową radni 
szczególnie  radni opozycyjni do których należy  nie otrzymują informacji na ten temat. 
Nie bardzo wiadomo gdzie znajduje się ośrodek decyzyjny. 
W zadaniach inwestycyjnych trwa roczna przepychanka o to co dalej zrobić z budynkiem 
socjalnym zakupionym za 5 mln zł ze środków  z pożyczki. Radny uważał, że sprawa jest 
przesądzona i DPS z Zakrzewa przeniesiony zostanie do Kotlina. 
Dalej radny Kwaśniewski mówił, że ten rok to rok zbierania środków na remont i przebudowę 
tego budynku, a  kosztorys  jest na 9 mln zł. 
Druga inwestycja prowadzona przez Powiat to wiadukty za 12 mln zł, a termin oddania  to 
koniec czerwca 2013r. 
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Radny następnie  poinformował, że toczy się walka o remont drogi – 800 m przejętej od 
Powiatu Pleszewskiego. Powiat natomiast buduje drogę do łąk  na terenie Gminy Jaraczewo. 
Poza tym obiecano dokumentację techniczną na budowę drogi Hilarów -  Wola Książęca, 
której większa część leży na  terenie Gminy Jarocin. 
Radny Kwaśniewski uważał, że jest niechęć Powiatu do uregulowania własności  dróg i ulic. 
Zdaniem radnego droga Jarocin – Słupia powinna być droga powiatową. Są natomiast ulice,     
w tym osiedlowe, które są drogami powiatowymi. 
Zdaniem radnego Powiatu żadna gmina nie może liczyć na nic, ponieważ na inwestycje Powiat 
ma 2 mln zł własnych środków za które nie idzie dużo zrobić. 
                  Wójt Gminy poinformował, że prowadzi rozmowy z Powiatem w sprawie  naprawy 
dróg: Parzew – Strzydzew , Magnuszewice – od torów kolejowych do kościoła oraz w sprawie 
budowy chodnika w Woli Książęcej. Wójt uważał, że nie może być tak, że Gmina dokłada do 
dróg Powiatowi, a w druga stronę nie ma nic. 
                     Radny Kwaśniewski przekazał, że słyszał o tym, że  Wójt z Kotlina dołoży do 
budowy odcinka drogi Kotlin – Sucha. Nie słyszał nic o budowie chodnika w Woli Książęcej, a 
o powierzchniowym utrwaleniu dróg dyr. Zarządu Dróg Powiatowych mimo prośby nie 
wskazał tych dróg. 
Radny Kwaśniewski zapewnił, że do tematu dróg wróci. 
 

  ad.18.  Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XXXII sesji 
Rady. 

                    Wójt Gminy zwracając się do Przewodniczącego Rady powiedział, że jako osoby 
reprezentujące Gminę, jako samorządowcy muszą przyjmować nie tylko to co dobre ale            
i krytykę. Wypowiedź jednego z mieszkańców na temat opłaty za odpady komunalne nie 
musiała koniecznie ujrzeć światła dziennego. 
Przewodniczący Rady  wyjaśnił, że podał to jako informację i nie ma uwagi do mieszkańca. 
Przewodniczący mówił, że większość radnych spotyka się z zarzutami, że stawki są 
niesprawiedliwe. 
                 Odnośnie kontroli RIO w Urzędzie Gminy Wójt wyjaśnił, że zalecenia pokontrolne 
przekazane zostaną  łącznie z odpowiedzią na zalecenia, której termin wyznaczono na 6 
czerwca br.  Wójt powiedział, że nie ma czego ukrywać, nie ma takiego celu   i nie należy 
domniemywać. Wójt mówił, że z informacji które posiada, Rada nigdy nie otrzymała do 
wglądu protokołu z kontroli. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że nie było kontroli w tej Gminie w której podsumowaniu 
by nie  uczestniczył, bynajmniej  w tym okresie kiedy  jest Przewodniczącym Rady. 
Skarbnik twierdziła, że  nie uczestniczył.  
Przewodniczący mówił, że jeżeli pismo adresowane jest do adresata i do wiadomości Rady, to 
jest obowiązek jego przekazania. 
Wójt potwierdził, że zalecenia pokontrolne wraz z odpowiedzią na nie przedstawione zostaną 
Radzie na następnej sesji.  
                 Następnie Wójt przedstawił realizację interpelacji i wniosków zgłoszonych na 
poprzedniej sesji informując, że wniosek o przycięcie gałęzi wchodzących w trakcje 
elektryczne przekazano do Spółki ENERGA Oddział w Kaliszu. 
W odpowiedzi na wnioski dotyczące dróg powiatowych Zarządu Dróg Powiatowych               
w Jarocinie  poinformował, że:  
- wyrównanie  nawierzchni drogi Bączew – Kurcew wykonane zostanie w maju br. 
- uwagi na ograniczone środki w budżecie   nie ma możliwości wykonania dodatkowego 
  oznakowania drogi Kotlin – Sławoszew. 
Wniosek o  naprawę drogi Jarocin -  Słupia  skierowano do Burmistrza Jarocina i jest to 6 
pismo w tej sprawie. 
Wielkopolski Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w Poznaniu Oddział w Ostrowie Wlkp.  
w odpowiedzi na wniosek o dokończenie czyszczenia Kotlinki odpowiedział, że  konserwacja 
prowadzona była w roku 2012,a polegała na wykaszaniu skarp i odmulaniu dna cieku. 
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WZMiUW zapewnił, że wystąpi do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Poznaniu 
o decyzję  zezwalającą na rozbiórkę tam bobrowych na cieku Kotlinka. 
Wniosek o ułożenie masy asfaltowej pomiędzy jezdnią a chodnikiem  przy drodze nr 11           
w Kotlinie przekazano do GGDKiA w Poznaniu. 
Poza tym dokonano przeglądu dróg powiatowych w wyniku którego Zarząd Dróg 
Powiatowych podejmie stosowne działania. 
Powiatowa Komisja ds. Zarządzania na Drogach Powiatowych i Gminnych w Powiecie 
Jarocińskim zaopiniowała pozytywnie  usytuowanie znaku D-18 (Parking) i znaku T-30h  
określającego sposób ustawienia pojazdu na ul. Konopnickiej. 
Z pozostałych wniosków: 
- dokonano przeglądu dróg  gminnych, 
- wyrównano wjazd z drogi nr 11 w ul. 11 Listopada, 
- wstawiono szybę w wiacie autobusowej w Sławoszewie. 
Wnioski do budżetu roku 2014 to: wniosek o środki na zakup samochodu dla OSP Racendów  
oraz wniosek o ułożenie dywanika asfaltowego na drodze Racendów – Parzew. 
Informacja o realizacji wniosków stanowi załącznik do protokołu. 
 

  ad.19.  Zamknięcie obrad. 
                  Dziękując za udział Przewodniczący Rady  zamknął XXXIII sesję Rady Gminy 

Kotlin. 
 

 
 
Protokółowała: Paterczyk K.            
 
 

 


